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RESEARCH PROJECT

• Must be empirical

• Must use an experimental approach (can have a “correlational” variable such as gender, and age)

• Must use a non-factorial design (i.e. one independent variable)

• Must be consistent with a univariate model (i.e. one dependent variable only)

• Must be proposed on October 22, 2008 as a research proposal (see Guide Proposal) and must pass ethical and practical considerations (see Research Project Checklist)

• Must be done with a partner (one research project and proposal is required for one team; the same grades are given to both students in the team
)
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Research Project Checklist

Before testing any participants, written permission must be obtained from either Josée Rivest (course director), or Andrew Doody (T.A.). Make sure that this checklist is signed and given to Josée or Andrew before proceeding with your experiment. 

Names:

Working title/research question:


Step 1: Ethically Correct Independent Variable & Method

Independent Variable and Levels

Location of Testing (public or non public) 

Step 2: Appropriate Materials


Instructions

Operational Dependent Variable (i.e. measure)


Step 3: Ethical Consideration 

Informed Consent (written or verbal)

Acceptable use of Deception

Debriefing 

Permission granted by

Date 


Guide Proposal

EXPERIMENTAL PSYCHOLOGY

MARKING GUIDE — RESEARCH PROPOSAL 

1) Introduction 

—Must refer to at least 5 published empirical studies 
• First paragraph: statement of the goal and summary of the method 

– Elaboration of theoretical information

– Relevance of information

– Understanding of information

– Exactness and coherence of development of theory towards statement of the hypotheses

– Hypotheses (or questions) derived from previous information

– Hypotheses (or questions) verifiable and appropriate for experimental design

2) Description of the experiment (Methods)

• Participants* (selection criteria)

• Material
1. description of material

2. must be present in appendix

• Procedure (steps, instructions): chronological description 

* the description of the experiment should have 3 subsections (represented by the underlined words): Participants, Material, Procedure.

IMPORTANT MARKING CRITERIA for introduction and methods sections:

– Experimental design

– Independent and dependent variables 

– Controls, non-controls

– Operational hypotheses

– Coherence, logic and clarity

STYLE

Format American Psychological Association (APA) (reference list)

Correct style:  

Correct vocabulary, spelling, and grammatical form

ETHICAL CONSIDERATION (must have the Research Project Checklist signed)
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Pré-requis pour le projet de recherche

Projet de recherche

• doit être empirique

• doit utiliser la méthode expérimentale (la variable indépendante peut être corrélationelle, par exemple, genre et âge)

• doit être un plan de recherche non-factoriel (c’est-à-dire à une seule variable indépendante)

• doit être conforme à un modèle statistique univarié (c’est-à-dire avoir une seule variable dépendante)

• doit être présenté le 16 octobre 2008 sous la forme de la proposition de recherche (voir Guide d’écriture pour le projet de recherché) et doit se conformer aux règles éthiques et pratiques (voir Liste de contrôle)

• doit être réalisé en équipe de deux (une seule évaluation par équipe ; la même note est assignée à chacun des partenaires() 

Guide d’écriture pour le projet de recherche

Psychologie expérimentale

1) Contexte théorique et expérimental (Introduction)

—doit contenir minimum de 5 références à des études empiriques publiées 
• Premier paragraphe : résumé du but et de la méthode 

– étendue de la revue de littérature

– pertinence du choix de l'information théorique 

– compréhension de cette information

– cohérence et exactitude du développement de la revue de littérature vers l'élaboration des hypothèses. 

– hypothèses (ou questions) découlant de la revue de la littérature

– hypothèses (ou questions) vérifiables et appropriées en fonction du plan de recherche

2) Description de l'expérience (Méthodes)

• Participants * (critère de selection) 

• Matériel
– description du matériel

– présence en appendice

• Déroulement: description chronologique de l’expérience (étapes, instructions) 

* la description de l’expérience doit avoir 3 sections (representées par les mots en caractères gras): Participants, Matériel, Déroulement
IMPORTANTS CRITÈRES DE CORRECTION pour l’introduction et la description de l’expérience : 
– plan de recherche

– variables indépendante and dépendante

– contrôles, non-contrôles

– variable dépendante opérationalisée

– cohérence, logique et clarté

STYLE

Format “American Psychological Association” (APA)

Style correct: 

vocabulaire juste

orthographe correcte

conformité aux règles de grammaire

absence d'anglicisme

Considérations éthiques (doit avoir sa liste de contrôle signée)
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Liste de contrôle

Cette liste doit être signée avant le recrutement des participants, et la collecte de données. 

Noms:

Titre du projet/ domaine de recherche :


1: Variable indépendante et méthodologie éthiquement corrects

Variable indépendante et ses niveaux 

Lieu de la réalisation de l’expérience (publique ou non) 

2: Matériel approprié


Directives 

Variable dépendante bien opérationalisée (i.e. mesure)


3: Considération éthique

Consentement informé (écrit ou verbal)

Utilisation acceptable de la déception

“ Debriefing ” 

Permission par

Date 











� In case of a conflict within a team, each partner can work by herself once the research proposal is accepted, and data are ready to be collected (i.e. when the Research Project Checklist is signed by Josée or Andrew). In this case, each partner would conduct the experiment separately and write her own research project. This option is possible if both partners have signed an agreement stating that they will work separately once the Research Project Checklist is signed, and if that this agreement is attached to their checklist. 





 


( Si des conflits se développent au sein d’une équipe, chacun des partenaires peut travailler seul à la suite de l’acceptation du projet de recherche, alors que la collecte des données est possible (c.a.d. après que la liste de contrôle soit signée). Dans ce cas, la collecte des données, l’analyse des résultats et la réalisation du rapport de recherche se feront séparément. Cette option est possible si les deux partenaires de l’équipe présentent au professeure une note signée confirmant leur décision.








